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CONSELL DE BARRI DE SANT GERVASI-GALVANY 
RESUM DELS PUNTS DE L’ORDRE DEL DIA I ACORDS 
Data: 02/03/2023 Hora: 18:30 
Lloc:  Centre Cívic Can Castelló 
Retransmissió en streaming: https://youtube.com/live/Ow1CKen8Uow?feature=share 
 
Persones assistents 

Presidència: Sr. Albert Batlle, regidor del districte 
Vice-presidència: Sr. Bartolomé Criado, president de l’Associació de Veïns i Comerciants del Turó Park 
Conseller/a:  Sr. César Millán, conseller del districte 
 
Comissió de Seguiment: 2 
Representants d’Entitats/Associacions:  0 
Consellers o conselleres o altres representants polítics:  3 
Tècnics o tècniques  municipals:  4 
 
Representants d’Entitats/Associacions:  

- Associació de veïns i comerciants de Turó Parc 

Assistents: 
Nombre d’assistents en el moment de màxima assistència: 39 
Nombre d’assistents per gènere: 

Dones: 16 
Homes: 23 

 
Ordre del dia 

1. Informe de mandat 
2. Precs i Preguntes 

 
Resum 
 
El Conseller, el Sr. César Millán comunica dues informacions prèvies:  

a. La Direcció de Participació i Democràcia Activa (DSPDA) està realitzant una enquesta per avaluar 

els consells de barri, s’anima a les persones assistents a participar-hi.  

b. Es faran dues xerrades informatives sobre subvencions adreçades a obres de millora 
d’habitatges en aspectes de sostenibilitat. Les sessions les faran tècnics/ques de Foment de 
Ciutat.  

Les dates de les sessions són: 
 21 de març al Casal de barri El Mercat Cultural (c. Elisa Moragas i Badia, 2 – 

Vallvidrera) 
 28 de març al Centre Cívic Vil·la Urània (c. Saragossa, 29) 

Totes dues sessions seran a les 18:00h. 
 

  

https://youtube.com/live/Ow1CKen8Uow?feature=share


 
 
 
 
 
 
 
 

1. Informe de mandat 
Sant Gervasi Galvany és dels barris més grans de Barcelona en quan a població, té 46.816 habitants. 
És el més gran del Districte.  
La mitjana d’edat de més de 65 anys és lleugerament superior a la mitja de Barcelona. També és un 
barri jove, el nombre de menors de 15 anys és superior a la mitjana de Barcelona.  
És el Districte amb el nivell més baix d’immigració. Principals nacionalitats del Districte; Italians, 
Francesos, Nord Americans.  
Nivell d’estudis; mig punt superior al global de la ciutat el nivell universitari.  
A nivell econòmic; 20.000 euros anuals per sobre la mitjana de Barcelona que és de 31.000 euros. 
Taxa d’atur és la més baixa de la ciutat.  
 

a. Can Ferrer: S’han posat les bases per convertir-ho en un equipament. Una reivindicació de 

fa molts anys dels veïns i veïnes del barri. S’està treballant en l’avant-projecte per fer 

l’adjudicació del projecte de recuperació de Can Ferrer al mes de gener de 2024. Can Ferrer 

tenia qualificació de zona verda, i per poder reconvertir la qualificació per fer-ho 

equipament calia trobar un lloc equivalent per fer la zona verda que es perdrà. Finalment 

s’ha trobat aquest espai, ben aprop de Can Ferrer a Casa Sagnier. L’Associació de Veïns/es 

de la Forja ja estan al cas d’aquests passos que s’estan fent.  

b. Casa Muñoz Ramonet: Característiques especials respecte altres equipaments. No es pot 

disposar lliurement, ja que va ser un llegat, una herència amb unes condicions. La família ha 

impugnat repetidament aquest testament. La família també forma part de les decisions (de 

l’òrgan gestor) i és difícil posar-se d’acord. És un edifici on no es pot fer qualsevol cosa. El 

mur perimetral no es pot tocar. S’ha de respectar la memòria del Sr. Muñoz i Ramonet. El 

contingut de la casa ha estat judicialitzat, van desaparèixer coses. S’han fet actuacions al 

jardí, el jardí està obert al barri, tots els dies de l’any de 10:00-20:00 hores. S’ha millorat 

l’enllumenat, substituït jardineres malmeses, arranjament de les reixes de canalització i 

col·locació de papereres per fraccions. A l’interior de la casa les intervencions permetran, 

habilitar planta baixa i soterrani per acollir visites guiades i activitats del programa d’art i de 

ciència. Hi haurà una part de residència per a artistes i científics/ques. Les obres previstes a 

finals de l’any 2024. 

c. Passatge Marimón: Passatge que té claríssima vocació de passatge peatonal. S’estan fent 

obres de reurbanització. 

d. Altres obres previstes/impulsades: Primers treballs per millorar el Mercat de Galvany; s’ha 

canviat la instal·lació elèctrica. Parla de la necessitat de fer una rehabilitació integral. És 

l’espai central del barri i és la gran plaça futura del Barri de Galvany, és una demanada 

històrica i hauria d’estar en el pla de govern del proper mandat. La coberta d’uralita s’ha de 

treure, no està clar com entomar les obres, hi ha diferents punts de vista; per alguna 

paradistes ja està bé com està actualment.  

e. Urbanització i actuacions puntuals al c/Balmes: Abans de Setmana Santa estaran posats els 

dos semàfors del c/ Balmes a l’alçada del c/ Putxet i el c/Francolí i el semàfor a l’alçada del 

c/ Bertran (aquest darrer va sortir dels pressupostos participatius). En la darrera comissió 



 
 
 
 
 
 
 
 

d’urbanisme, de gener de 2023, unànimement tots els grups municipals van valorar la 

reurbanització del c/ Balmes com una obra prioritària. Es va aturar projecte per la L-9 del 

metro.  

f. Instal·lació del bus de barri Farró i Galvany: És un bus a demanda. El regidor agraeix l’impuls, 

des del carrer, que han fet el Sr. Bartolomé Criado vicepresident del Consell de Barri i la 

consellera Alicia Cercós d’ERC, per tal que aquest bus de barri sigui possible actualment.  

g. Obres del carril bici. Ja estan en marxa i aviat estarà acabat el tram c/ La Forja- c/ Ganduxer, 

donant continuïtat al carril bici de ciutat. Una part és fruit dels pressupostos participatius i 

una altre part és un acord de govern. Això ajudarà a la pacificació del trànsit també.  

h. Seguretat escoles: S’ha fet un pla a l’Escola Pia de Balmes i ara s’està fent un pla a l’Escola 

Lurdes. A l’Escola Poeta Foix també es va fer un pla de seguretat.   

i. Àrees d’esbarjo de gossos: Ara hi ha 2 àrees de gossos que s’estan intentant millorar. Al Parc 

de Piscines i Esports que es desfarà. I els Jardins de Sagnier que l’espai té un problema de 

drenatge.  

j. Oci nocturn: S’han fet moltes reunions amb veïns/es del c/ Tusset i els carrers del voltant. 

Diàleg positiu i cordial amb el veïnat. S’han fet una sèrie d’actuacions preventives. S’ha 

parlat amb els serveis privats de seguretat dels locals, amb els serveis públics de neteja i 

Guardia Urbana. Des del Districte s’ha promogut la prevenció i atenció a les addiccions en 

adolescents i joves amb 2 guies que hem fet. Per altre banda, la Guardia Urbana ha fet 

diverses 86 inspeccions als locals. També s’instal·laran sonòmetres durant 9 setmanes per 

tal de poder prendre les mesures adients.  

k. Nou contracte de Neteja: La situació de la neteja ha millorat, amb  la nova contracta. En el 

Districte, la nova contracta va entrar 6 mesos més tard per una impugnació i això ha fet 

endarrerir les noves actuacions.   

l. Cultura al Districte: Celebració dels 125 anys de l’agregació de Sant Gervasi a Barcelona. 

Activitats culturals que es fan al teatret del Turó Parc i activitats que es fan des del Districte 

als Jardins de Can Ferrer. Musica al carrer, Sardanes. Homenatge a persones il·lustres del 

Barri; s’han posat plaques d’homenatge a Manuel de Pedrolo, Jaime Gil de Biedma i Anna 

Maria Matute. Recuperació Mural del c/ Artenes de Keith Hering. I celebració del 75è 

aniversari del Parc de Monterols.  

2. Preguntes  i torn obert de paraules  
 
Els veïns i les veïnes fan les següents preguntes, comentaris o expressen les següents demandes i/o 
suggeriments, que es remetran als departaments municipals corresponents: 

  



 
 
 
 
 
 
 
 

 

Preguntes/Comentaris Respostes 

Obres i manteniment espai públic 

1.El Tram de Santaló entre Via Augusta i Plaça 
Adrià, no hi ha ressalts i tot i que posa 30 km/h 
els cotxes van molt ràpid per passar el semàfor 
en verd.  
 
2.La Plaça Adrià s’hauria de reformar; fa anys 
(més de 15 anys) que es diu que es farà però no 
hi ha cap canvi. Està molt deixada.  
 
 

 1. Hi ha projecte de pacificació de la Plaça Adrià. 
Els coixins berlinesos ajuden a disminuir velocitat 
i pacificar carrers.  
 
 
2.És un espai que s’ha d’endreçar i té moltes 
potencialitats. Hi ha un projecte i es pot 
presentar si algú vol. 

Demanen pacificació de la plaça Adrià, la vorera 
és massa estreta per un cotxet o una cadira de 
rodes. No hi ha cap pàrquing en aquell espai i es 
pot pacificar sense massa problema.  
 

És projecte que pot ser per el proper mandat.  

1.Pregunta si pel barri de Sant Gervasi - Galvany 
hi ha un pla de reurbanització amb més espais 
peatonals, com en altres zones de Barcelona.  
 
2.Demana també la pacificació de la Plaça Adrià. 
  

 

Si es pacifica la Plaça Adrià li agradaria que no es 
toquessin les faroles.  
 

El projecte contempla tots els elements. 

Obres i manteniment equipaments/ locals d’entitats 

El projecte de millora del mercat li sembla una 
bona proposta. Diu que per treure les uralites 
potser no caldria que els paradistes sortissin del 
mercat. Els paradistes no volen una gran 
superfície dins del Mercat. Li sembla bé la 
proposta de tenir una biblioteca al barri, ja que és 
un pol sociocultural i dona molta vida al barri i és 
un espai Inter generacional.  
 

Cal dialogar amb els paradistes i amb els veïns/es. 
Cal que els veïns i veïnes ho defensin. Potser 
estaria bé una sessió oberta entre veïns/es i 
paradistes. Al voltant del mercat hi ha molts 
negocis que són grans superfícies. Alguns 
d’aquests operadors tenen productes de gran 
qualitat. 

Neteja 

Contenidors de Travessera de Gràcia, nº 32; 
desborden el de vidre i el de cartró. Cada dia 
passen a recollir les escombraries. 
 

 

Carrers i voreres estan brutes. Nova contracta 
s’ha notat, els contenidors són nous. Qui ha 
d’escombrar les voreres? Netejar els forats dels 
arbres de qui és competència? Existeix la figura 
del supervisor dels equips d’escombriaires? 
 

Si què hi ha supervisor dels equips. A través de la 
web del Districte es pot comunicar amb Neteja i 
s’obtindrà una resposta.  



 
 
 
 
 
 
 
 

Convivència/Civisme 

Jardí de Can Castelló està destrossat i no es pot 
estar tranquil·lament com a conseqüència dels 
gossos. Ha fet diverses queixes. 

Hi ha àrees de gossos i és un tema de civisme. Cal 
molta pedagogia en aquest sentit. Al Turó Parc i a 
la biblioteca Clarà s’ha prohibit l’accés als gossos. 
Caldrà reforçar en altres àrees. Els amos dels 
gossos són veïns/es del barri. 
 

Prevenció i Seguretat 

Creixen els accidents de trànsit, demana si des 
del Districte es pot fer alguna cosa.  
 

 

Al c/ Santaló, entre el c/Descartes i el c/ Plató els 
cotxes van a molta velocitat.  

Els carrers amb un únic carril són sempre de 30 
km/h. Cal veure quines correccions es poden anar 
fent.  
 

En els carres de Santaló, Camp i Prats de Molló, 
els cotxes circulen a molta velocitat. Fa anys que 
reclama, però no hi ha hagut cap canvi. 
 

 

Mobilitat 

Demanen que es faci més difusió del Bus de Barri. 
En el CAP Adrià i la Platón falta que hi hagi 
aquesta informació.  

El regidor creu que és una bona proposta i que es 
farà un plus de difusió a Mercats, Hospitals, en 
els CAPs, etc.  
 

Li agradaria que algú observés el Carril Bici del c/ 
Ganduxer, ja que bicicletes baixen per allà perquè 
no hi ha alternativa de baixada.  

Carril bici que s’està construint serà positiu, baixa 
de Sarrià a la Diagonal i es pot interaccionar amb 
tots els carrers. Amb el nou carril bici hauria de 
disminuir gent que baixa per Ganduxer ja que ara 
tindran alternativa.  
 

Es vol canviar el cotxe per un elèctric però no hi 
ha endolls de càrrega i per això no ho pot fer. És 
un tema per començar a pensar. 

Els bombers podrien venir un dia a explicar les 
dificultats. En els pàrquings només es poden 
posar a la planta -1, més avall per si hi ha un 
incendi.  
 

Temes generals 

Nivell d’inversió al barri és molt baix. Regidor apunta que caldria que cada Districte 
pogués comptar amb el què necessita i no mirar 
tant els percentatges. 
 

Perquè quan es mor un arbre es talla i no es 
substitueix? 
 

 

Nivell d’inversió és molt baix - Inversions estan a 
1/3. És una redistribució de riquesa nefasta.  
 

 

 
  



 
 
 
 
 
 
 
 

Queda pendent plataforma per bus V15 sota de 
Mitre, en un lloc inadequat i sense plataforma 
dificulta molt l’accés.  
 

 

1.Veí que viu davant del Parc de Monterols. 
Actualment hi ha més manteniment, però cal més 
actuacions. Han constituït una plataforma al barri 
en pro del Turó de Monterols. Actualment 
l’Ajuntament ja té tota la documentació del parc. 
Actualment el què preocupa és la sequera i 
exposa que en estudi del parc hi ha aigües 
subterrànies que es podrien utilitzar. Demana 
que es faci aviat el pla hidrològic del Parc de 
Monterols. La seguretat s’ha de treballar més. 
Algun dia no es tanca el Parc, ja que l’empresa 
que ho ha de fer ha fallat alguns dies. Els gossos 
també s’han de regular, calen més multes, és 
perillós són gossos grans i solts. Els gossos també 
fan destrosses a l’espai verd. 
 
2.És el barri amb menys carrers de dones. Molts 
carrers són dones, però no s’especifica perquè no 
hi surt el nom; el c/ Calvet per exemple era una 
dona, c/ Tavern també, etc.  
 
3.App BCN a la butxaca diu que va molt bé quan 
s’ha de fer alguna queixa o reclamació.  
 
 

1.El regidor comenta que la sequera obliga a 
solucions imaginatives. S’haurà de buscar aigua 
en el subsòl, però no només a Barcelona, sinó a 
tot el país.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
2.El regidor diu que si que cal feminitzar els noms 
dels carrers. 

Necessitat de podar els arbres al c/ Santaló.  
 

Passaran nota a Parcs i Jardins. 

Jardins de Muñoz i Ramonet: Demana si paret del 
c/ Marià Cubí es podria rebaixar i posar reixa. 
S’els hi ha dit que no es pot fer per no malmetre 
l’habitat del Jardí, però llavors no entén com és 
que hi ha reixa a la banda que toca a muntaner 
que hi ha molt més trànsit. Vol saber quins 
especialistes de Parcs i Jardins estan valorant 
això, ja que en altres jardins de Barcelona hi ha 
reixa. Li costa trobar la informació.  
 

És un edifici a protegir i hi ha coses permeses i 
coses que no, però anirem analitzant. De cara al 
futur s’anirà mirant per fer canvis que no 
contradiguin la protecció de la que gaudeix. 

1.Viu Balmes tocant benzinera i creu que és 
perillós que estigui la benzinera en aquell espai. 
Diu que es va dir que s’eliminaria. No hi ha 
previsió per treure la benzinera? Tota la teulada 
és d’uralita i això s’hauria de canviar, s’hauria 
d’obligar al propietari a canviar la teulada.  
 

1.Hi ha serveis que hi ha de ser, ens agradin més 
o menys. No hi ha calendari per treure les 
benzineres. Si es detecta que pot haver-hi perill 
ho han de comunicar immediatament perquè 
bombers ho revisin. La retirada del fibrociment 
ho ha de fer la propietat del servei, és un espai 
privat.  



 
 
 
 
 
 
 
 

2.Diu que hi ha molts grafitis. Ara comencen a 
grafitar parets i terres.  

2.Regidor comenta que és un tema de civisme. 
S’està sancionant. Es discuteix a la taula de 
policia administrativa. S’ha demanat que es sigui 
més contundent. Falta molta pedagogia.  
 

 


